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Geacht AB-lid, 
 
Op uitnodiging van de Rekenkamercommissie van het waterschap Aa en Maas heeft een aantal van u tijdens 
een bijeenkomst op 24 november jl., een aantal suggesties voor onderwerpen aangedragen, die de 
Rekenkamercommissie mogelijk zou kunnen onderzoeken. Verder zijn overwegingen meegegeven voor de 
toekomstige inrichting van de rekenkamer. In deze brief doet de Rekenkamercommissie hier verslag van. 
 
Onderzoek suggesties 
De Rekenkamercommissie heeft de onderwerpen besproken in haar vergadering van 8 december jl. 
Hierbij is van gedachten gewisseld over de aangedragen suggesties, over de onderwerpen die reeds op de 
groslijst van de Rekenkamercommissie stonden en over actuele ontwikkelingen. De suggesties zijn verder 
beoordeeld op aspecten als ‘urgentie/timing’ (is het onderzoek nu tijdig en urgent versus prematuur (te 
vroeg)/niet opportuun op dit moment), ‘hanteerbaarheid’ (om te onderzoeken als Rekenkamercommissie 
versus bijvoorbeeld landelijk onderzoek door de Unie van Waterschappen), het karakter (opbouwend, niet 
afrekenend, versus nadrukkelijk zich richtend op gemaakte fouten). Tot slot is gekeken of niet anderen al het 
onderwerp (gaan) oppakken of het onderzoek al deden (inclusief de Rekenkamercommissie zelf). 
Onderstaand is per aangedragen onderwerpen de reactie van de Rekenkamercommissie weergegeven. 
 
Onderwerpsuggestie 1: 
Hoe houdt het waterschap focus op de effectiviteit van het beleid? Het accent van het onderzoek zou zich met 
name moeten richten op de realisatie van resultaten en in mindere mate op de gekozen procesaanpak. 
Suggesties waren de bestrijding van de droogteproblematiek en/of vuilwater. 
 
Reactie Rekenkamercommissie: 
In 2012 heeft de Rekenkamercommissie een onderzoek naar prestatie- en effectmonitoring uitgevoerd. Hieruit 
bleek onder andere ook dat het erg complex is om het verband tussen output en effect te leggen en dat er veel 
verstorende externe factoren zijn, waardoor een dergelijk onderzoek moeilijk uitvoerbaar is.  
 
Onderwerpsuggestie 2: 
Hoe functioneert het gebruik van bedrijfswaterplannen en wat levert dat op? Kan het gebruik van 
bedrijfswaterplannen verder worden geïntensiveerd of worden uitgebreid met effecten op de bodem?  
 
Reactie Rekenkamercommissie: 
De Rekenkamercommissie is voornemens om begin 2023 een vooronderzoek naar dit onderwerp op te starten. 
Afhankelijk van de uitkomsten hiervan kan dit resulteren in een rekenkameronderzoek. 
 
Onderwerpsuggestie 3: 
Er zijn signalen bekend dat het uitvoeren van gebiedsplannen (bijvoorbeeld projectplan Raam) in de beleving 
van de omgeving erg lang duurt. Naarmate de termijn langer is, ontstaat het risico dat door personele 
wisselingen werkzaamheden moeten worden overgedragen. Dat leidt vaak tot discontinuïteit in de relatie met 
de omgeving met ondoelmatigheden en hogere kosten tot gevolg. Welke maatregelen kan het waterschap 
treffen om dit te verbeteren? 
 
  

Datum 23 december 2022 
Zaaknummer 253365 
Doorkiesnr. +31736156680/John Kapteijns 
Onderwerp Reactie suggesties 

rekenkameronderzoek en inrichting 
rekenkamer 

  

mailto:info@aaenmaas.nl


 
 

 

2/2

Bezoekadres
Pettelaarpark 70
5216 PP ’s-Hertogenbosch

Postadres
Postbus 5049
5201 GA ’s-Hertogenbosch

T 088 178 80 00
info@aaenmaas.nl
www.aaenmaas.nl

Reactie Rekenkamercommissie: 
Aangezien deze risico’s inherent zijn aan lange termijn-projecten zal een Rekenkameronderzoek naar 
verwachting voorspelbare uitkomsten opleveren. De Rekenkamercommissie is dan ook van oordeel dat een 
dergelijk onderzoek waarschijnlijk weinig meerwaarde zal opleveren. 

Onderwerpsuggestie 4: 
Na de gunning van het onderhoud aan de watergangen ligt de uitvoering in handen van de aannemer/ 
loonwerker. Hoe houdt het waterschap toezicht op de uitvoering van de werkzaamheden. Heeft het 
waterschap inzicht in (de afwikkeling van) eventuele klachten die betrekking hebben op de uitvoering van de 
onderhoudswerkzaamheden? En hoe vindt de afwikkeling van schade plaats die tijdens de uitvoering van het 
onderhoud ontstaat?  
 
Reactie Rekenkamercommissie: 
Dit onderwerp valt (als deelonderzoek) onder ‘contractmanagement’ dat reeds op de groslijst van de 
Rekenkamercommissie. De groslijst, welke een integraal onderdeel uitmaakt van het onderzoeksprogramma 
van de Rekenkamercommissie, bevat potentiële onderwerpen voor toekomstig onderzoek. Het staat als volgt 
omschreven: “Hoe wordt de opvolging van afspraken bewaakt? Voor afspraken/toezeggingen in het AB vindt 
bewaking plaats via het adviseringsoverzicht. Echter ten aanzien van de opvolging van verplichtingen/ 
afspraken op grond van overeenkomsten (contractmanagement) zijn voorbeelden bekend dat dit niet goed 
geborgd is (bijvoorbeeld overeenkomst met Attero Cuijk; toegezegd is dat jaarlijkse een evaluatie wordt 
aangeboden; dit gebeurt pas na rappel). Hoofdvraag zou kunnen zijn hoe het contractmanagement is 
georganiseerd?” 
 Bijgaande suggestie zou dus een verdieping kunnen zijn op het betreffende onderwerp, als we dit als 
onderzoek bij de kop zouden pakken. 
 
Momenteel wordt gewerkt aan het onderzoeksprogramma van de Rekenkamercommissie voor 2023. Na 
vaststelling in de Rekenkamercommissie zal dit programma aan het Algemeen Bestuur worden aangeboden. 
 
Toekomstige inrichting rekenkamer 
Verder heeft u in de in de bijeenkomst ook nog onderstaande overwegingen meegegeven voor de toekomstige 
inrichting van de rekenkamer: 
1. Kies een vorm die haalbaar en betaalbaar is (efficiënt functioneert); 
2. Besteed aandacht aan het periodiek contact (waaronder ook het sociaal contact) tussen de organisatie en 

de rekenkamer; 
3. Naarmate een rekenkamer voor meerdere organisaties werkt is het van belang dat de rekenkamer:  

a. herkenbaar/toegankelijk blijft voor de individuele organisaties;  
b. werkt voor vergelijkbare organisaties, dus alleen voor waterschappen (bij voorkeur met een 

vergelijkbare omvang);  
c. goede waarborgen biedt voor een evenwichtige verdeling van aandacht over de aangesloten 

organisaties.  
Deze overwegingen zullen worden betrokken in het advies dat de Rekenkamercommissie desgevraagd (in de 
commissie AFZ van 29 september jl.) in januari 2023 zal aanbieden.  
 
Wij danken u nogmaals hartelijk voor uw actieve inbreng en vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben 
geïnformeerd. 
 
Hoogachtend, 
 
Rekenkamercommissie Aa en Maas, 
 
drs. J.P.M. Kapteijns     drs. G.T. Schermers 
secretaris      voorzitter 
 
Deze brief is digitaal ondertekend 
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